



BULLETIN

Bienvenue

Claire Riley, Présidente, ACFAA

Contenu / Contents

Bienvenue / Welcome	1/2
Qui Sommes-Nous / Who we are	3
Qu'est-ce que nous faisons / What we do	3/4
Nous contacter / Contact us	5

Chers Membres

La date du 26 août est confirmée pour la Soirée d'inscription ACFAA à 18h00 à la Salle Polyvalente d'Eymet. Le Comité et les chefs de groupe ont travaillé dur pour mettre en place un programme pour nos membres, bien que cette saison, il y aura quelques nouvelles réglementations Covid que nous devons suivre.

Comme d'habitude, nous proposerons de la danse en ligne, de la photographie, de l'art, de la généalogie, du jardinage, du bridge et nos cours de langue. Nous offrirons également trois nouveaux groupes: artisanat, littérature française et le groupe de marche et étirement.

La philosophie de l'association est de promouvoir des opportunités de rencontre et de socialisation pour toutes les nationalités au sein de notre communauté. Nous nous engageons à aider les organismes de bienfaisance locales par le biais de nos événements de collecte de fonds et avec votre soutien, nous espérons reprendre notre calendrier social très bientôt afin que nos dons retrouvent leur niveau d'avant covid.

Le programme de vaccination a progressé et les nouvelles réglementations en matière de passeports sanitaires commencent à fonctionner bien que nous restions préparés à tout nouveau développement des restrictions Covid et nous continuerons à partager ces informations sur notre site Web, la page Facebook et par e-mail.

Les 18 derniers mois se sont avérés difficiles pour beaucoup de personnes, mais nous reprenons nos activités en septembre. Ayant été réélue en mai pour un second mandat à la présidence de l'ACFAA, je me réjouis de travailler avec nos dévoués responsables de comités et de groupe au cours de la saison à venir.

Au nom de l'équipe de l'ACFAA, je vous souhaite à tous un été agréable et j'ai hâte de rencontrer à nouveau nos membres actuels et nouveaux très bientôt.

Claire Riley, présidente, Association ACFAA
Août 2021





Dear Members

The date of 26th August is confirmed for the ACFAA Inscription Evening at 18.00h at the Salle Polyvalente in Eymet. The Committee and Group Leaders have been working hard to put a programme in place for our members, although this season there will be some new Covid regulations that we must follow.

As usual we will be offering Line Dancing, Photography, Art, Genealogy, Gardening, Bridge, Atelier, and our language classes. We will also be offering three new Groups, Crafts, French Literature and a Walk and Stretch Group.

The ethos of the Association is to promote opportunities for all nationalities within our community to meet and socialize. We are committed to helping local charities through our fundraising events and with your support we hope to resume our social calendar very soon in order that our donations return to pre-covid levels.

The vaccine programme has progressed, and the new health pass regulations are beginning to operate although we remain prepared for any new developments to the Covid restrictions and we will continue to share this information on our website, Facebook page and via email.

The last 18 months have proved difficult for many people, but we are back to business in September. Having been re-elected in May, to serve a second term as President of ACFAA, I am looking forward to working with our dedicated Committee and Group Leaders in the coming season.

On behalf of the ACFAA team I wish you all an enjoyable end to the summer and I look forward to meeting new and returning members again very soon.

Claire Riley, President, ACFAA Association

August 2021

ACFAA Membership

To participate in our Groups and Language Courses you must be a member of the Association. Our social events are open to all and have member and non-member rates.

The Association year runs from September to June and you can join by attending the registration evening on the 26th August 2021, where registration for the Groups and Courses takes place.

To join ACFAA please print and complete the membership form, found on our website acfaa.com and bring it along to our registration evening on the 26th August 2021, or post it to us, to the address shown on the form, along with the membership fee at any time throughout the year. Subscription is currently 10 € annually, free for anyone 75 & older, students & under 18's. Membership must be renewed annually.

Adhesion de l'ACFAA

Pour participer à nos groupes et cours de langue, vous devez être membre de l'Association. Nos événements sociaux sont ouverts à tous et ont des tarifs membres et non-membres.

L'année de l'Association s'étend de septembre à juin et vous pouvez vous inscrire en assistant à la soirée d'inscription le 26 août 2021, où l'inscription aux groupes et aux cours a lieu.

Pour rejoindre l'ACFAA, veuillez imprimer et remplir le formulaire d'adhésion, qui se trouve sur notre site web acfaa.com et l'apporter à notre soirée d'inscription le 26 août 2021, ou nous l'afficher, à l'adresse indiquée sur le formulaire, ainsi que les frais d'adhésion à tout moment de l'année. L'abonnement est actuellement de 10 € par an, gratuit pour toute personne de 75 ans et plus, les étudiants de moins de 18 ans. L'adhésion doit être renouvelée chaque année.



WHO WE ARE?

Committee

ACFAA is made up of a main committee and social committee and its aim is to develop the rapport between the French, British and other European residents in the area. As a not-for-profit organisation, run by volunteers the annual programme running from September to July provides the opportunity to attend cultural social evenings, events, talks on various topics, visits, various groups as listed below, along with French/English classes.

QUI SOMMES-NOUS ?

Comité

ACFAA est composé d'un comité principal et d'un comité social et son objectif est de développer les relations entre les résidents Français, britanniques et européens de la région. En tant qu'organisation à but non lucratif, géré par des bénévoles, le programme annuel de septembre à juillet offre la possibilité d'assister à des soirées sociales culturelles, à des événements, à des conférences sur divers sujets, à des visites, à divers groupes énumérés ci-dessous, ainsi qu'à des cours de Français / Anglais.



Photo: Présidente: Claire Riley, Vice-président: Michel Moreau, Secrétaire: Alan Godfree

Colin Goodall, Nicola Lack, Wendy O'Meara, Christine Sumner

Non photographié: Christina McCarthy, Joëlle Jeffrey

Social Committee:

Claire Riley, Michel Moreau, Christine Sumner, Steve Loughborough, Christina McCarthy,

Nicola Lack, Wendy O'Meara

Bulletin Editor: Wendy O'Meara

Language Coordinator: Alan Godfree

Membership Secretary: Colin Goodall

Comité social:

Claire Riley, Michel Moreau, Christine Sumner, Steve Loughborough, Christina McCarthy,

Nicola Lack: Wendy O'Meara

Rédactrice en chef du bulletin : Wendy O'Meara

Coordonnateur linguistique : Alan Godfree

Secrétaire des membres : Colin Goodall

QU'EST-CE QUE NOUS FAISONS?

LE COMITE SOCIAL prévoit un calendrier annuel d'événements sociaux pour soutenir les membres. Il y en a pour tous les goûts et dans le passé, ils ont inclus des voyages en autocar vers diverses attractions, Quiz, Bingo, Bowling et bien d'autres événements amusants et divertissants. Dans la mesure du possible, l'ACFAA se réjouit de l'occasion de soutenir divers organismes de bienfaisance et ceux-ci seront détaillés lors de l'événement approprié.

Pour 2021/22, le calendrier comprendra une dégustation de vin, une balade à vélo, une visite au chocolat, un voyage en autocar à Bordeaux, des soirées de conversation Français / anglais. Recherchez les courriels de l'ACFAA, les publications [Facebook](#) et les détails sur le [site web de l'ACFAA](#).



Art – Chefs de groupe : Alan Chaston et Di Best
Un groupe amical profitant de toutes sortes d'art un mardi matin.

Atelier – Agent de liaison de groupe : Tim Richardson

Le groupe fabrique des articles au profit des résidents locaux sur la base d'un projet.

Bridge – Chef de groupe : Christine Rich
Les cours bridge ont lieu aux Fees Gourmandises, 34 avenue de Grammont, 47800, La Sauvetat-du-Drop le vendredi après-midi à 14h

Artisanat – Chef de groupe : Christine Sumner
Il s'agit d'un nouveau groupe, animé par Christine et explorera tous les types d'artisanat. Mardi de 11h à 13h, Centre de Loisirs

Jardinage – Chef de groupe : Claire Riley
Le groupe se réunit de 10h30 à 12h le dernier vendredi de chaque mois au Centre de Loisirs, sauf pendant les vacances scolaires, ou dans les propriétés de divers membres du Club de jardinage.

Généalogie – Chef de groupe : Paul Rawling
Découvrez comment débloquent votre arbre généalogique entre 15h et 18h le mardi au Centre de Loisirs.

La Civilisation Française – Chef de groupe : Charles Bethune
Rejoignez Charles à midi à 13h un mardi au Centre de Loisirs pour découvrir l'histoire, la culture et la constitution de la France.

WHAT WE DO?

THE SOCIAL COMMITTEE plan an annual calendar of social events to support the membership. There is something for everyone and in the past have included coach trips to various attractions,

Quiz, Bingo, Bowling and many other fun and entertaining events. Where possible ACFAA welcomes the opportunity to support various Charities and these will be detailed at the appropriate event.

For 2021/22 the Calendar will include Wine Tasting, Bike Ride, Chocolate Visit, Coach Trip to Bordeaux, French/English conversation evenings. Look out for the ACFAA emails, [Facebook](#) postings and details on the [ACFAA website](#).

Art – Group Leaders: Alan Chaston and Di Best
A friendly group enjoying all kinds of art on a Tuesday morning.

Atelier – Group Liaison: Tim Richardson
The group manufactures items for the benefit of local residents on a project basis.

Danse en ligne – Chef de groupe : Polly Fellows
Les Agnac Crazy Stompers se réunissent le mercredi matin de 09h30 à 12h00 à la Salle de Fête, près de la Mairie, à Agnac.

Photographie - Chef de groupe : John Simmonds
Les principaux objectifs du groupe sont de promouvoir et d'encourager la photographie par les membres et de les aider à améliorer la qualité de leurs photos. Les rencontres ont lieu de 18h à 21h le mardi au Centre de Loisirs.

Chef de groupe jeux sociaux - Margaret Cowan
Joignez-vous à Margaret le vendredi après-midi dans les maisons de divers membres pour les Jeux et la conversation sociale bilingue.

Groupe Walk and Stretch – Chef de groupe : Claire Riley
Tous les lundis à 09h00 à partir du 13 septembre, rendez-vous au Centre de Loisirs, Eymet. La promenade autour d'Eymet durera environ une heure avec une routine d'étirement doux bilingue de 15 minutes. Inscrivez-vous à la soirée d'inscription de l'ACFAA le 26 août ou envoyez-moi un courriel claireriley64@gmail.com

COURS DE LANGUE EN ANGLAIS ET EN FRANCAIS - Divers tuteurs linguistiques. Les cours ont généralement lieu un mardi au Centre de Loisirs. Pour plus d'informations, veuillez consulter [le site web](#). Les cours de langue comportent un supplément de €10, payable au soir de l'inscription.

Bridge – Group Leader: Christine Rich
Bridge Classes take place at Les Fees Gourmandises, 34 Avenue de Grammont, 47800, La Sauvetat-du-Drop on Friday afternoons at 2 pm



Craft – Group Leader: Christine Sumner

This is a new group, hosted by Christine and will explore all types of Crafts. Tuesday at 11am to 1pm, Centre de Loisirs

Gardening – Group Leader: Claire Riley

The group meets 10.30 – 12 o'clock on the last Friday of each month at the Centre de Loisirs, except during school holidays, or at various Gardening Club members' properties.

Genealogy – Group Leader: Paul Rawling

Discover how to unlock your family tree between 3 to 6pm on Tuesdays at the Centre de Loisirs.

La Civilisation Francaise – Group Leader: Charles Bethune

Join Charles at Midday to 1pm on a Tuesday at the Centre de Loisirs to discover the history, culture and constitution of France.

Line Dancing – Group Leader: Polly Fellows

The Agnac Crazy Stompers meet on Wednesday mornings from 09:30 am to 12:00 noon at the Salle de Fête, near the Mairie, in Agnac.

Photography - Group Leader: John Simmonds

The principal objectives of the group are to promote and encourage photography by the members and help them to improve the quality of their photos. Meetings are held between 6pm to 9pm on Tuesdays at the Centre de Loisirs.

Social Games Group Leader - Margaret Cowan

Join Margaret on Friday afternoons at various member's houses for Games and social bi-lingual conversation.

Walk and Stretch Group – Group Leader: Claire Riley

Every Monday at 09.00h beginning 13th September, meeting at the Centre de Loisirs, Eymet. The walk around Eymet will last approximately one hour with a 15-minute bi-lingual gentle stretch routine. Appropriate loose clothing is required along with trainers. Sign up at the ACFAA Inscription Evening on 26th August or email me claireriley64@gmail.com

LANGUAGE COURSES IN BOTH ENGLISH AND FRENCH – Various Language Tutors

Courses are usually held on a Tuesday at the Centre de Loisirs. For more information please view the [website](#).

Language classes carry a €10 supplement, payable at registration evening.

Si vous souhaitez contribuer au Bulletin, contactez la rédactrice

If you would like to contribute to the Bulletin, contact the editor [Wendy O'Meara](#)

Pour plus d'informations sur l'ACFAA et pour savoir si vous souhaitez vous y joindre, visitez

For more information on ACFAA and details if you wish to join visit the web site: acfaa.com

